



ISO/TC 46/SC 9  
Identification and description

Email of secretary: [tcarpenter@niso.org](mailto:tcarpenter@niso.org)  
Secretariat: ANSI (United States)

**N833, Report ISO 3297 English and French version**

Document type: Meeting report

Date of document: 2015-05-15

Expected action: INFO

Background: N833, Report ISO 3297 English and French version

Committee URL: <http://isotc.iso.org/livelink/livelink/open/tc46sc9>

**ORGANISME D'ENREGISTREMENT  
NORME INTERNATIONALE ISO 3297  
INFORMATION ET DOCUMENTATION - NUMEROTATION INTERNATIONALE  
NORMALISEE DES PUBLICATIONS EN SERIE**

**RAPPORT A LA 42ème REUNION PLENIERE DE L'ISO/TC 46**

**Pékin, 1-5 juin 2015**

A ce jour, le Réseau de l'ISSN est composé du Centre international et de 88 pays membres: Algérie, Allemagne, Arabie Saoudite, Argentine, Arménie, Australie, Bahreïn, Belgique, Bénin, Bolivie, Bosnie-Herzégovine, Brésil, Bulgarie, Burkina-Faso, Canada, Chili, Chine, Chypre, Colombie, Costa-Rica, Croatie, Danemark, Egypte, Equateur, Espagne, Estonie, Etats-Unis d'Amérique, Finlande, France, Gambie, Géorgie, Ghana, Grèce, Hongrie, Inde, Indonésie, Iran, Irlande, Islande, Italie, Jamaïque, Japon, Kirghizistan, Lesotho, Lettonie, Lituanie, Luxembourg, Macédoine (Ex-République Yougoslave de), Malaisie, Mali, Maroc, Maurice, Mexique, Moldavie, Monténégro, Namibie, Népal, Niger, Nigeria, Norvège, Nouvelle-Zélande, Ouzbékistan, Pays-Bas, Philippines, Pologne, Portugal, République de Corée, République dominicaine, République Tchèque, Roumanie, Royaume-Uni, Sénégal, Serbie, Seychelles, Singapour, Slovaquie, Slovénie, Soudan, Sri Lanka, Suède, Suisse, Tanzanie, Thaïlande, Tunisie, Turquie, Uruguay, Venezuela, Viet Nam.

Les ISSN sont attribués aux publications périodiques par le Centre international et les centres nationaux qui sont hébergés par les bibliothèques nationales ou des organismes de documentation scientifique et technique Les ISSN sont enregistrés comme métadonnées d'identification dans les notices bibliographiques qui sont ensuite publiées dans le Registre ISSN.

A la fin de l'année 2014, le Registre ISSN rassemblait **1 811 110** notices soit un ajout de **61 139** nouvelles notices par rapport à 2013. Le nombre d'ISSN-L est approximativement le même. L'ISSN-L sert à regrouper toutes les éditions d'une même ressource quels que soient ses supports. L'identification des ressources électroniques continue de progresser en quantité et en qualité avec 154 745 périodiques en ligne identifiés par un ISSN (132 806 à la fin de 2013).

Le **Registre ISSN** est disponible en ligne sur le portail ISSN (<http://portal.issn.org>). En 2014 une nouvelle version du logiciel a été installée. Le Registre ISSN est également disponible à travers Z39.50 et OAI-PMH ainsi qu'en fichier de données brut au format ISO 2709. **ISSN Premium** est un service sur mesure de contrôle des données par comparaison avec le registre.

La dernière version du **Manuel ISSN** a été publiée en Janvier 2015 suite au travail d'édition des membres de l'ISSN Review Group. Le Manuel ISSN est disponible en ligne sur <http://www.issn.org/understanding-the-issn/assignment-rules/issn-manual/>

La **39ème réunion des Directeurs de centres ISSN** a été organisée par le Centre ISSN de Turquie. Elle s'est tenue à Istanbul du 16 au 19 septembre 2014 au même moment que les réunions annuelles de l'ISBN et de l'ISMN.

En 2015, le réseau ISSN fête son **quarantième anniversaire**. Un numéro spécial en anglais de la revue *Ciencia do Informacao* sera publié par l'IBICT (Brésil). Un blog a été créé pour cet événement (<http://40years.issn.org/>).

**REGISTRATION AUTHORITY  
INTERNATIONAL STANDARD ISO 3297  
INFORMATION AND DOCUMENTATION - INTERNATIONAL STANDARD SERIAL  
NUMBERING (ISSN)**

**REPORT TO THE 42th ISO/TC 46 PLENARY MEETING**

**Beijing, 1-5 June 2015**

The ISSN Network is currently composed by the International Centre, based in Paris, and 88 member countries:

Algeria, Argentina, Armenia, Australia, Bahrain, Belgium, Benin, Bolivia, Bosnia and Herzegovina, Brazil, Bulgaria, Burkina Faso, Canada, Chile, China, Colombia, Costa-Rica, Croatia, Cyprus, Czech Republic, Denmark, Dominican Republic, Ecuador, Egypt, Estonia, Finland, France, Gambia, Ghana, Georgia, Germany, Greece, Hungary, Iceland, India, Indonesia, Iran, Ireland, Italy, Jamaica, Japan, Kyrgyzstan, Latvia, Lesotho, Lithuania, Luxembourg, Former Yugoslav Republic of Macedonia, Malaysia, Mali, Mauritius, Mexico, Moldova, Montenegro, Morocco, Namibia, Niger, Nigeria, Nepal, New-Zealand, Netherlands, Norway, Philippines, Poland, Portugal, Republic of Korea, Romania, Saudi Arabia, Senegal, Serbia, Seychelles, Singapore, Slovakia, Slovenia, Spain, Sri Lanka, Sudan, Sweden, Switzerland, Tanzania, Thailand, Tunisia, Turkey, United Kingdom, United States of America, Uruguay, Uzbekistan, Venezuela, Viet Nam.

ISSN are assigned to publications by the International Centre and ISSN national centres which are hosted by national libraries or scientific and technical research centres. ISSN are registered as identification metadata in bibliographic records that are subsequently published in the **ISSN Register**.

At the end of 2014, the ISSN Register included **1,811,110 records** with an increase of **61,139 new ISSN** registered since the previous Plenary Meeting in Washington D.C. There were approximately the same amount of ISSN-L (linking ISSN that enable to group all the editions on different physical media of a same resource). The identification of electronic resources continue to make good progress both in quantity and quality: **154,745 online serial titles had an ISSN in 2014** (132, 806 at the end of 2013).

The **ISSN Register** is available online via the **ISSN Portal** (<http://portal.issn.org>). In 2014 a new version of the portal software was implemented. The **ISSN Register** is also available through the Z39.50 and OAI-PMH protocols, in raw data file in ISO 2709 format. **ISSN Premium** is a tailor-made service to check serial data by comparing them with the ISSN Register.

The latest version of the **ISSN Manual** was released in January 2015 after extensive review by the members of the ISSN Review Group. It is available online at <http://www.issn.org/understanding-the-issn/assignment-rules/issn-manual/>

The **39th ISSN Directors' meeting** was hosted by the Turkish ISSN Centre from Sept. 16th to Sept. 19th, 2014 in Istanbul at the same time as ISBN and ISMN annual meetings.

In 2015, the ISSN network is celebrating **its 40<sup>th</sup> anniversary**. A special issue (in English) of the journal *Ciencia do Informaçoao* will be published by IBICT (Brazil). A blog has also been set up at <http://40years.issn.org/> .